

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**GROUND OF INVALIDITY OF THE CONTRACT
(PRACTICE OF PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA AND USA)
CAO PEI**

Scientific supervisor –

PhD in law,

T. M. Khaletskaya

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 57 p, 50 sources.

2. Keywords: Grounds of invalidity, Contract, People's Republic of China, United States of America.

3. The content of the work

Object of the study: the legal framework governing the validity and invalidity of contracts in cross-border transactions.

Subject of the study: the grounds and consequences of the invalidity of a contract in the context of Chinese civil law and American common law.

The aim of the thesis: to study the precise conditions under which contracts may be invalidated within these two jurisdictions, with the overarching objective of delivering a nuanced comprehension of the legal frameworks and practical applications entwined with this multifaceted theme.

Methods of research: theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: The research results provide valuable insights into the legal protections and remedies available to contracting parties in both jurisdictions.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: Both countries strive for greater alignment with international standards, fostering a more coherent legal environment for cross-border transactions. Developing model laws and guidelines can provide a unified framework for contract drafting and dispute resolution, thereby facilitating international trade and investment. By doing so, the legal frameworks can better protect the interests of contracting parties while promoting economic cooperation and certainty in an increasingly globalized market.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 57, 50 источника.

2. Перечень ключевых слов: Основания недействительности, Договор, Китайская Народная Республика, Соединенные Штаты Америки.

3. Содержание работы

Объект исследования: правовые основы, регулирующие действительность и недействительность договоров в трансграничных сделках.

Предмет исследования: основания и последствия недействительности договора в контексте китайского гражданского права и американского общего права.

Цель исследования: изучить конкретные условия, при которых договоры могут быть признаны недействительными в этих двух юрисдикциях, с главной целью - дать тонкое понимание правовых рамок и практических приложений, связанных с этой многогранной темой.

Методы исследования: теоретический обзор анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: Результаты исследования дают ценное представление о правовой защите и средствах правовой защиты, доступных сторонам договора в обеих юрисдикциях.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты диссертационной работы достоверны. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Обе страны стремятся к большему соответствию международным стандартам, способствуя созданию более согласованной правовой среды для трансграничных сделок. Разработка типовых законов и руководств может обеспечить единую основу для составления договоров и разрешения споров, тем самым способствуя развитию международной торговли и инвестиций. Таким образом, правовая база может лучше защищать интересы договаривающихся сторон, способствуя экономическому сотрудничеству и определенности на все более глобализированном рынке.